
Sammanträde med styrelsen för  

Alva Myrdal-centrum för kärnvapennedrustning 

Tisdag 4 oktober, 2022, kl. 10:15-12:00 

 

Närvarande: 

Cecilia Wikström, ordförande 

Erik Melander, föreståndare 

Jakob Hallgren 

Joakim Vaverka 

Maria Eriksson Baaz 

Lisa Freyhult (på videolänk) 

Peter Wallensteen (på videolänk) 

Stina Moulin Holback, administratör, sekreterare under sammanträdet 

Frånvarande: Ebba Ahlgren Cederlöf, Anna Qvarnström, Stefan Appelgren 

 

1. Mötets öppnande 

Ordförande förklarade mötet öppnat och hälsade alla välkomna. 

 

2. Val av sekreterare och justeringsperson 

Till sekreterare valdes Stina Moulin Holback. 

Till justeringsperson valdes Jakob Hallgren. 

 

3. Föregående protokoll 

Föregående protokoll godkändes och läggs till handlingarna. 

 

4. Föreståndarens rapport 

a) I juni hölls en retreat för AMC:s arbetsgrupper. Detta var ett tillfälle att träffas och att 

informera om varje grupps arbete. Bland annat diskuterades möjligheten att utlysa två 

post doc-tjänster med tvärvetenskapligt fokus. Dessutom fördes en diskussion om att 



organisera en workshop på ämnet att undervisa om kärnvapennedrustning. Konsortiet 

EUNPDC har påbörjat arbetet med att sammanställa de undervisningskurser som 

finns på ämnet, men då EUNPDC inte har möjlighet att fortsätta detta arbete kommer 

AMC att kunna ta över och bygga på den kunskap konsortiet har. 

b) Under den 10:e NPT Review Conference hölls ett sidoevent på initiativ av SIPRI och 

med AMC som medarrangör. Fokus var hur världsläget skapar utmaningar för NPT. 

Det var ett lunchevenemang som lockade en förhållandevis stor grupp diplomater. 

c) I samarbete med SIPRI och Odessa Center for Nonproliferation (OdCNP) anordnade 

AMC en sommarskola i slutet av augusti. Sommarskolan är en separat 

diskussionspunkt som följer föreståndarens rapport. 

d) Institutionen för fysik och astronomi har under hösten hållit en kurs i 

verifikationsteknik för doktorander. Den ger deltagarna specialiserad kompetens på 

avancerad nivå. Kursen är snart slut och kommer därefter att utvärderas. FOI:s syn på 

kursen blir intressant att ta del av och en diskussion om huruvida kursen ska fortgå på 

doktorand- eller mastersnivå kommer att följa. 

e) En grundkurs om kärnvapennedrustning hålls vid Institutionen för freds- och 

konfliktforskning under hösten. Kursen är en översiktskurs och riktar sig till studenter 

på både naturvetenskapliga och samhällsvetenskapliga program. Endast ca 10 

studenter tar kursen i år, men det tros bero på att kursen inte fick annonseras i 

kurskatalogen. AMC räknar med en större grupp inför nästa kursstart. Kursen är på 

7,5hp och ges på halvfart. Efter avslutad kurs följer en utvärdering och beslut tas 

därefter om huruvida kursen fortsätter och i vilken form. En möjlighet är att även 

erbjuda kursen på kvällstid. 

f) En rad möten har hållits där viktiga kontakter har etablerats, bland annat: 

- Besök av dåvarande utrikesminister Ann Linde och kollegor från 

utrikesdepartementets enhet för nedrustning och icke-spridning (UD-NIS). 

- Besök av miljöpartiets utrikespolitiska talesperson Maria Ferm och 

riksdagskandidat Jacob Risberg. Jacob Risberg är sedan riksdagsvalet ledamot i 

utrikesutskottet. 

- Besök av Japans ambassadör Noke Masaki och tredje sekreterare Yuta Yasuda.  

- Möte med Polina Sinovets, chef för OdCNP, om framtida samarbetsmöjligheter. 

Länken till OdCNP känns extra viktig på grund av kriget i Ukraina. Förutom 

samarbete kring sommarskolan finns möjligheter till samarbete kring forskning, 

ansökningar om finansiering och utbildning. 

Inbjudan till riksdagspartiernas partiledare/språkrör och utrikespolitiska talespersoner 

kommer att förnyas nu efter valet. 

g) AMC har även knutit kontakt med Svenska Läkare mot Kärnvapen (SLMK), 

Internationella Kvinnoförbundet för Fred och Frihet (IKFF), Folk och Försvar samt 



Svenska FN-förbundet. AMC utforskar möjligheterna att samarrangera föreläsningar, 

paneldiskussioner eller workshops med dessa organisationer. Tillsammans med Folk 

och Försvar och Svenska FN-förbundet planeras en paneldiskussion på ämnet: Vad 

innebär NATO-medlemskapet för arbetet med kärnvapennedrustning? Styrelsen 

diskuterade planerna för panelen. Diskussionen resulterade i flera idéer att beakta i 

den fortsatta planeringen, inklusive behovet av att genomföra denna med prioritet. 

h) Fem nya avsnitt av podden Researching Peace har publicerats sedan senaste 

styrelsemötet, bland annat ett med Cecilia Wikström. Kommande poddavsnitt är 

planerade med Isak Svensson, Bob Kelley och Magnus Öberg. 

i) AMC har synts i media i bland annat Aftonbladet, UNT och radio. Förfrågningarna är 

färre än i våras, men AMC verkar fortsatt uppfattas som en relevant röst på området.  

j) Alva Myrdal-rummet på Institutionen för freds- och konfliktforskning är snart 

färdigställt. AMC kommer att ha företräde till rummet vid externa möten. 

k) Nästa års konferens planeras till mitten av juni 2023, preliminärt 14-16 juni. Bytet av 

månad beror på att juni förväntas vara en lugnare månad ur arbetsbelastningssynpunkt 

samt att Uppsala är trevligare att besöka under sommaren. Datum för konferensen 

2023 kommer att meddelas under årets konferens. ”Call for papers” kommer att gå ut 

i december 2022. Ett delmål för nästa konferens är att nå ut mer till praktiker och 

civilsamhället. Styrelsen diskuterade planerna för att nå ut vidare med AMC:s arbete 

och inbjudningar till event.  

 

5. Uppföljning av Armament and Disarmament Summer School 2022 

(diskussionspunkt) 

The Armament and Disarmament Summer School 2022 genomfördes 28 augusti – 2 

september, i samarbete med SIPRI och OdCNP. Kursen hade 24 deltagare, mestadels 

från Sverige och ODA-länder. 75% var bosatta utanför Sverige. Återkopplingen från 

deltagarna har varit mestadels positiv och AMC prioriterar att delta i genomförandet 

även kommande år. Styrelsen diskuterade uppföljningen av årets sommarskola och 

planerna för kommande års sommarskola. Diskussionen resulterade i flera idéer att 

beakta i den fortsatta planeringen, inklusive vikten av god balans i deltagarnas 

bakgrund. 

 

6. Invigning och konferens den 19-21/22 oktober, 2022 (diskussionspunkt) 

Styrelsen diskuterade planerna för invigningen av AMC i universitetshuset 19 

oktober, den efterföljande konferensen 20-21 oktober, samt de aktiviteter riktade till 

den bredare allmänheten som kommer att hållas 22 oktober. Diskussionen resulterade 

i idéer för vidare intern och extern distribuering av inbjudan till invigningen och 

konferensen. 



 

7. Retreat för AMC:s forskningsgruppsledare den 21-22 november – roll för 

styrelsemedlemmar? (diskussionspunkt) 

Syftet med retreaten är att skapa möjligheter för arbetsgruppsmedlemmar att träffas 

och utbyta information om deras respektive arbete, diskutera prioriteringar för det 

kommande året, samt att främja det tvärvetenskapliga arbetet inom AMC. Styrelsen 

diskuterade planerna för retreaten för AMC:s arbetsgrupper den 21-22 november och 

hur styrelsemedlemmarnas roll kan se ut. AMC:s föreståndare och administratör ska 

återkomma med konkreta förslag på vad styrelsen kan bidra med. 

 

8. Budgetläget återstoden 2022 och inför 2023 (underlag bifogas; diskussionspunkt) 

Styrelsen diskuterade budgetläget utifrån bifogat underlag. Diskussionen resulterade i 

flera idéer att beakta i den fortsatta budgetplaneringen, framförallt vikten av att 

prioritera det tvärvetenskapliga arbetet. Styrelsen noterade att sparade medel kommer 

att överföras till år 2023. 

 

9. Datum för nästa styrelsesammanträde 

Nästa styrelsesammanträde: 16 december kl. 10.15-12.00 

 

10. Övriga frågor 

Inga övriga frågor.  

 

Mötet avslutades. 

 

 

_______________________  _______________________   ______________________  

Cecilia Wikström,   Stina Moulin Holback,  Jakob Hallgren, 

Ordförande  Sekreterare  Justeringsperson  
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